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LIETUVOS RESPUBLIKOS SEIMO 

APLINKOS APSAUGOS KOMITETAS 

 

POSĖDŽIO PROTOKOLAS 

 

2009-07-22  Nr. 107-P-35-2 

 

Posėdžio pirmininkas -  Jonas Šimėnas. 

 DALYVAVO: komiteto nariai Vincas Babilius, Stanislovas Giedraitis, Almantas Petkus, 

Jonas Pinskus, Algimantas Salamakinas, Aurelija Stancikienė, Justinas Urbanavičius.  

 Aplinkos apsaugos komiteto biuro patarėja Rasa Matusevičiūtė, padėjėja Vida Katinaitė.  

 Kviestieji asmenys: Kęstas Komskis (Seimo Antikorupcijos komisijos pirmininkas), 

Ramūnas Kalvaitis (Aplinkos viceministras), Aleksandras Spruogis (Aplinkos ministerijos 

vyriausiasis patarėjas), Vidas Urbonavičius (Vilniaus savivaldybės tarybos narys), Kęstutis 

Murauskas ir Saulius Faidušas (Ūkio ministerija), Ingrida Kavaliauskienė (Aplinkos ministerijos 

Užterštų teritorijų ir atliekų skyriaus vedėja), Ingrida Zurlytė (Valstybinio aplinkos sveikatos centro 

prie SAM direktoriaus pavaduotoja), Janina Gadliauskienė ir Algirdas Jaruševičius (Lietuvos žaliųjų 

judėjimas), Vita Braškienė (Vilniaus savivaldybės administracija), Tomas Kasperavičius, Alfredas 

Skinulis, Mindaugas Povilauskas, Ričardas Lazarevičius  – Vilniaus Regioninis aplinkos apsaugos 

departamentas), Algimantas Bružas ir Paulius Rutkauskas (Lietuvos sąjūdžio Vilniaus m. taryba), 

Romualdas Nefas, Marija Vanda Zdanavičienė, Gediminas Gemskis (Lazdynų bendruomenė), 

Audrius Kolka (UAB „Senovė“), Ramunė Dulevičienė (UAB „Senovė“ advokatė), Julius Gudavičius 

ir Vilija Putvinskienė (UAB „Tavilta“). 

 

            2. SVARSTYTA: Dėl pavojingų atliekų tvarkymo įmonėse UAB „Senovė“ ir UAB „Tavilta“. 
  

KALBĖJO: J.Šimėnas, A.Stancikienė, A.Salamakinas, V.Babilius, J.Pinskus J.Urbanavičius, 

K.Komskis. A.Spruogis, A.Skinulis, R.Lazarevičius, I.Zurlytė, J.Gadliauskienė, A.Jaruševičius, 

A.Bružas, M.Zdanavičienė, V.Braškienė, E.Zablockis, A.Kolka, J.Gudavičius. 

 
KONSTATUOTA:  

Aplinkos apsaugos komitete gautas atsakymas iš čekų įmonės „SMS CZ“ su oficialiai įmonės 

direktoriaus patvirtintais oro išmetimų automatinio monitoringo sistemos kompiuteryje rezultatais ir 
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įrangos sertifikatais bei veiklos vykdymo leidimais. Šiuo metu teisme vyksta turtiniai ginčai tarp 

UAB „Senovė“ bei įrangos gamintojo ir tiekėjo „SMS CZ“. 

Vilniaus savivaldybėje ir Aplinkos ministerijoje 2009 m. liepos 21 dieną įvyko pasitarimai 

dėl UAB „Senovė“ ir UAB „Tavilta“ pavojingų atliekų tvarkymo veiklos. Posėdžio dalyviams  

pristatyti pasitarimo Aplinkos ministerijoje rezultatai, tačiau dar negauta informacijos dėl Aplinkos 

ministro 2009 m. birželio  22 d. pavedimo Nr. (1-15) –D8-5529 vykdymo galutinių  rezultatų. 

Vilniaus RAAD atstovai patikino posėdžio dalyvius, kad šiuo metu medicininių atliekų 

deginimo įmonės UAB „Senovė“ išmetimai į orą neviršija leistinų normų, vykdomas automatinis oro 

taršos monitoringas. Tačiau įrangos gamintojo ir tiekėjo duomenimis, sistemos kalibravimas ir 

metrologinis patikrinimas atliktas be autorizuoto įrangos gamintojo atstovų. 

UAB „Senovė“ internetiniame tinklapyje pateikta informacija apie atliekų su gyvsidabriu 

deginimo paslaugas, nors ši veikla yra draudžiama. 

Aplinkos ir Sveikatos apsaugos ministerijos nepakankamai kontroliuoja medicininių atliekų 

tvarkymą ir neturi statistinės informacijos apie tvarkytinų ar degintinų medicininių atliekų kiekius. 

UAB „Tavilta“ teritorijoje Liudvinavo g. Vilniuje toliau laikomi sukaupti pesticidai, 

laukiama teismo sprendimo dėl leidimo išvežti šias atliekas valstybės lėšomis. 

 

NUTARTA:  

1. Prašyti Aplinkos ministerijos iki rugsėjo 10 d. pateikti Aplinkos apsaugos 

komitetui informaciją apie ministro 2009 m. birželio 22 d. pavedimo Nr. (1-15) –

D8-5529 įvykdymo rezultatus. 

2. Prašyti Aplinkos ministerijos iki rugsėjo 10 d.  patikrinti  informaciją apie UAB 

„Senovė“ sukauptų ir/ar sudegintų gyvsidabrio atliekų kiekius ir pateikti ją 

komitetui. 

3. Siūlyti Aplinkos ministerijai, svarstant UAB „Senovė“ poveikio aplinkai vertinimo 

ataskaitą dėl veikos plėtimo ir  kitų rūšių atliekų deginimo, atkreipti dėmesį, kad 

šią  įmonę tikslinga naudoti pagal pirminę paskirtį, tai yra tik medicininių atliekų 

deginimui, tačiau galimai aptarnaujant ne tik Vilniaus miestą bet ir kitus Lietuvos 

regionus. 

4. Siūlyti Aplinkos ministerijai įpareigoti įmonę UAB „Senovė“ sukalibruoti taršos 

automatinio monitoringo sistemą pagal įrangos gamintojo arba autorizuoto atstovo 

reikalavimus. 

5. Siūlyti Aplinkos ministerijai spręsti dėl  furanų ir dioksinų tyrimo laboratorijos 

steigimo Lietuvoje. 

6. Įpareigoti Aplinkos ir Sveikatos apsaugos ministerijas geriau derinti veiksmus 

tvarkant medicinines atliekas ir kontroliuojant šią veiklą. 
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7. Prašyti Valstybinio aplinkos sveikatos centro prie Sveikatos apsaugos ministerijos  

įvertinti čekų įmonės „SMS CZ“ pateiktus automatinio monitoringo duomenis ir 

pagal juos nustatyti  galimai žmonių sveikatai padarytą žalą. 

8. Siūlyti Aplinkos ministerijai griežtai  kontroliuoti  susidariusią padėtį dėl UAB 

„Tavilta“ teritorijoje sukauptų pesticidų, stebėti teisinių procedūrų eigą. Teismui 

leidus, valstybės lėšomis išvežti atliekas bei nedelsiant įpareigoti pavojingas 

atliekas išvežti viešųjų paslaugų pirkimo konkurse laimėjusią įmonę. Apie 

rezultatus informuoti Aplinkos apsaugos komitetą. 

 

Balsavimo rezultatai: 7 „už“.  

 

Komiteto narė Aurelija Stancikienė pareiškė atskirąją nuomonę :  

Siūlyti Aplinkos ministerijai ir Vilniaus savivaldybei nedelsiant stabdyti įmonės UAB 

„Senovė“ veiklą, kol nebus užtikrintas teisinius reikalavimus  atitinkantis automatinis oro taršos 

matavimo monitoringas bei įvertinti netinkamą aplinkos apsaugos kontrolės pareigūnų veiklą. 

 

 

Posėdžio pirmininkas                                                                                          Jonas Šimėnas 

 


